

AIG(2024)LD6

31/05/2024

**Council of Europe Convention on Access to Official Documents
(CETS No. 205) – the Tromsø Convention**

*Convention du Conseil de l'Europe sur l'accès aux documents publics
(STCE n°205) – la Convention de Tromsø*

ACCESS INFO GROUP

GROUPE ACCÈS À L'INFORMATION

(AIG)

ADOPTED DECISIONS / DÉCISIONS ADOPTÉES

6th meeting / 6^e réunion
29 – 31 May / mai 2024

Item 1: Opening of the meeting and adoption of the agenda	Point 1 : Ouverture de la réunion et adoption de l'ordre du jour
The Group adopted the agenda as it appears in document AIG(2024)OJ2 .	Le Groupe adopte l'ordre du jour tel qu'il figure dans le document AIG(2024)OJ2 .
Item 2: Information of relevance to the work of AIG	Point 2 : Informations pertinentes pour les travaux de l'AIG
Item 3: Adoption of the baseline evaluation reports on the implementation of the Council of Europe Convention on Access to Official Documents (CETS No.205) in respect of 11 Parties	Point 3 : Adoption des rapports d'évaluation de référence sur la mise en œuvre de la Convention du Conseil de l'Europe sur l'Accès aux documents publics (STCE n° 205) concernant 11 parties
<p>The Group adopted pursuant to Rule 35.2 of its Rules of Procedure the baseline evaluation reports in respect of Bosnia and Herzegovina (AIG(2024)02), Estonia (AIG(2024)04), Finland (AIG(2024)05), Hungary (AIG(2024)06), Iceland (AIG(2024)07), Lithuania (AIG(2024)08), the Republic of Moldova (AIG(2024)09), Montenegro (AIG(2024)10), Norway (AIG(2024)11), Sweden (AIG(2024)12) and Ukraine (AIG(2024)13).</p> <p>In accordance with Rule 35.3, it decided to transmit the adopted reports to the relevant Parties and to invite them to submit any related comments they may have within one month of transmission.</p> <p>In accordance with Rule 35.4, the Group's reports, together with any final comments by the Party concerned, shall be made public, at the expiry of this time-limit and shall be sent to the Consultation of the Parties at the same time.</p>	<p>Conformément à la Règle 35.2 de ses règles de procédures, le groupe adopte les rapports d'évaluation de référence concernant la Bosnie-Herzégovine (AIG(2024)02), l'Estonie (AIG(2024)04), la Finlande (AIG(2024)05), la Hongrie (AIG(2024)06), l'Islande (AIG(2024)07), la Lituanie (AIG(2024)08), la République de Moldova (AIG(2024)09), le Monténégro (AIG(2024)10), la Norvège (AIG(2024)11), la Suède (AIG(2024)12) et l'Ukraine (AIG(2024)13).</p> <p>Conformément à la Règle 35.3, il décide de transmettre les rapports adoptés aux Parties concernées et les invite à soumettre tout éventuel commentaire s'y rapportant, sous un mois à compter de la date de leur transmission.</p> <p>Conformément à la Règle 35.4, les rapports du groupe, accompagnés des commentaires définitifs des Parties concernées, seront rendus publics après cette échéance et sera transmis simultanément à la Consultation des Parties.</p>
Item 4: Other Business	Point 4 : Questions diverses
Item 5: Adoption of the list of decisions	Point 5 : Adoption de la liste de décisions
Pursuant to Rule 23.1. of its Rules of Procedure, the Group adopted the present list of decisions.	Conformément à la Règle 23.1. de ses Règles de procédure, le groupe adopte la présente liste de décisions.